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Sjednicu Zastupničkog doma, 23. travnja 1997. godine, u 9,00 sati, otvorio 
je predsjednik Zastupničkoga doma, akademik Vlatko Pavletić.

Zastupnici su minutom šutnje odali počast hrvatskim braniteljima i svim 
civilnim žrtvama rata.

Zapisnik 18. sjednice prihvaćen je bez primjedbi.

AKTUALNI SAT

Zastupnik Petar Žitnik postavio je pitanje u svezi s ostvarivanjem prava 
radnika koji su radili u Sloveniji a nakon gubitka posla nisu ostvarili pravo na nadoknadu za 
nezaposlenost.

Odgovor su dali Joso Škara, ministar rada i socijalne skrbi, i dr. Mate Granić, 
potpredsjednik Vlade i ministar vanjskih poslova.

Zastupnik Marko Miljević postavio je pitanje o točnosti informacije prema 
kojoj će se naši prognanici vraćati u onom djelu u Podunavlje koji dio se bude iz Podunavlja 
Srba vraćao na svoja ognjišta.

Odgovor je dao dr. Jure Radić, potpredsjednik Vlade i ministar razvitka i 
razvitka i obnove.

Zastupnik Juraj Bišćan postavio je pitanje glede radnika koji nekoliko mjeseci 
nisu primili plaću. Također, postavio je pitanje u svezi s ugovaranjem proizvodnje 
sjemenskog krumpira za robne rezerve.

Odgovor na prvo pitanje, nakon što dobije dodatne podatke, najavio je mr. 
Zlatko Mateša predsjednik Vlade. Ministar poljoprivrede i šumarstva, mr. Zlatko 
Dominiković dao je odgovor na drugo pitanje.



Zastupnik mr. Marin Juijević postavio je pitanje koliko je prosječno porezno 
opterećenje građana Hrvatske. Također, postavio je pitanje postoji li mogućnost smanjenja 
cijene nafte za naše brodare i ribare kako bi se izbjegao njihov odlazak u talijanske luke.

Odgovore je dao mr. Zlatko Mateša, predsjednik Vlade.

Zastupnik Milan Đukić postavio je pitanje je li moguć povratak nesrpskih 
građana u Podunavlje bez otvaranja procesa povratka izbjeglih Srba iz SRJ sa istim pravima 
na obnovu. Postavio je i pitanje kakvo je stajalište Vlade glede pisma Pučkog pravobranitelja
0 kršenjima ljudskih prava u općinama ex-krajine sa akcentima na Donji Lapac i Knin. 
Također, postavio je pitanje zbog čega se nije poštovalo obećanje Predsjednika Republike 
upućeno časnicima bivše JNA kao i zaključci Vlade od listopada 1991. da će oni koji napuste 
službu u JNA do studenog 1991. zadržati postojeće mjesto u službama Hrvatske vojske i 
dobiti čin više. Postavio je i pitanje zbog čega Ministarstvo obrane ne daje suglasnost za 
kupovinu vojnih stanova građanima koji su nakon sudskih sporova sa pravomoćnom 
presudom dobili stanarsko pravo i pravo na otkup.

Odgovore su na pitanja dali mr. Zlatko Mateša, predsjednik Vlade i Gojko 
Šušak, ministar obrane.

Zastupnik Joško Kovač postavio je pitanje glede trajektnih veza između 
srednjedalmatinskih otoka i Splita. Također, postavio je pitanje stanja prometnica na otocima, 
posebno na Braču i Hvaru.

Odgovore je dao mr. Željko Lužavec, ministar pomorstva, prometa i veza.

Zastupnik Srećko Bijelić postavio je pitanje glede mjera koje se poduzimaju 
radi utvrđivanja uzroka smrti dr. Ive Prgometa. Također, postavio je pitanje koliko će 
pojedine kategorije umirovljenika dobiti za mjesec svibanj na temelju Zakona o usklađivanju 
mirovina.

Odgovore su dali dr. Andrija Hebrang, ministar zdravstva i Joso Škara, 
ministar rada i socijalne skrbi.

Zastupnik Dino Debeljuh postavio je pitanje u svezi s oduzetim stečenim 
pravima antifašističkim borcima II. svjetskog rata. Također, postavio je pitanje na koji će 
način i kada Vlada Republike Hrvatske vratiti građanima novac za preplaćene kvadrate 
stanova, prema stajalištu Ustavnog suda.

Odgovore je dao mr. Zlatko Mateša, predsjednik Vlade Republike Hrvatske.

Zastupnik dr. Ante Tukić postavio je pitanje zašto nisu izdate obveznice na 
temelju Zakona o prodaji stanova na kojima postoji stanarsko pravo. Također, postavio je 
pitanje što je Vlada učinila na spriječavanju šverca, naročito cigareta.

Odgovore je dao Božo Prka, ministar financija.

Zastupnica Dragica Zgrebec postavila je pitanje što Vlada poduzima da sudovi 
ažurnije rješavaju predmete u kojima se rješavaju radna prava zaposlenih, navodeći primjer 
zaposlenih u Končaru Feromont iz Donjeg Kraljevca. Također, postavila je pitanje glede 
opremljenosti bolnice u Čakovcu.

Odgovore su dali mr. Zlatko Mateša, predsjednik Vlade Republike Hrvatske
1 dr. Andrija Hebrang, ministar zdravstva.
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Zastupnik mr. Miroslav Kiš postavio je pitanje kada će Vlada Republike 
Hrvatske uputiti Zastupničkom domu Sabora na ratifikaciju Sporazum o kulturnoj i 
znanstvenoj suradnji s Republikom Poljskom.

Odgovor je dao dr. Ivica Kostović, potpredsjednik Vlade i ministar znanosti
i tehnologije.

Zastupnik Damir Kaj in postavio je pitanje glede razgovora o malograničnom 
prometu sa Republikom Italijom i stajališta prema Udinskim sporazumima. Također, postavio 
je pitanje prodaje odnosno davanja u zakup poljoprivrednog zemljišta.

Odgovore su dali dr. Mate Granić, potpredsjednik Vlade i ministar vanjskih 
poslova i mr. Zlatko Dominiković, ministar poljoprivrede i šumarstva.

Zastupnik mr. Milivoj Kujundžić postavio je pitanje u svezi sa zaštitom od 
požara u Nacionalnoj i Sveučilišnoj knjižnici. Također, postavio je pitanje što se poduzima 
radi zaštite šuma od kiselih kiša.

Odgovore su dali Ivan Penić, ministar unutarnjih poslova i dr. Mate Granić, 
potpredsjednik Vlade i ministar vanjskih poslova.

Zastupnik Luka Trconić postavio je pitanje u svezi s odlaskom stručnjaka iz 
Hrvatske, o stanju u sveučilišnim i znanstvenim institucijama te glede angažmana pomoćnika 
ministra znanosti i tehnologije. Također, postavio je pitanje u svezi s prodajom 50% dionica 
Duhanskog instituta u Zagrebu.

Odgovore su dali dr. Ivica Kostović, potpredsjednik Vlade i ministar znanosti 
i tehnologije, mr. Zlatko Mateša, predsjednik Vlade Republike Hrvatske i Milan Kovač 
ministar privatizacije.

UTVRĐIVANJE DNEVNOG REDA

Uz poziv za sjednicu zastupnici su primili Prijedlog dnevnog reda a na sjednici 
je podijeljen Konačni prijedlog dnevnog reda.

U Konačnom prijedlogu dnevnog reda, na zahtjev predlagatelja, izostavljena 
je točka PRIJEDLOG REZOLUCIJE O ZAŠTITI PRAVA NA ŽIVOT.

U Konačni prijedlog dnevnog reda, uvrštene su dvije nove točke i to:

PRIJEDLOG ODLUKE O ISKAZIVANJU POVJERENJA ČLANU VLADE 
REPUBLIKE HRVATSKE I MINISTRU GOSPODARSTVA MR. NENADU 
PORGESU;

IZVJEŠĆE O UREDBAMA KOJE JE VLADA REPUBLIKE HRVATSKE 
DONIJELA NA TEMELJU ZAKONSKE OVLASTI NAKON 4. VELJAČE 
1997. GODINE;
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Zastupnički dom je prihvatio prijedlog Odbora za zakonodavstvo i odgodio 
raspravu o točkama: PRIJEDLOG STRATEGIJE RAZVITKA CESTOVNE MREŽE U 
REPUBLICI HRVATSKOJ i zahtjevima za uporabu naziva "HRVATSKA AKADEMIJA 
MEDICINSKIH ZNANOSTI" i "HRVATSKA AKADEMIJA TEHNIČKIH ZNANOSTI"

U raspravi o utvrđivanju dnevnog reda sudjelovali su zastupnici: Vice 
Vukojević, u ime Odbora za zakonodavstvo, Jozo Radoš, Ivan Milas, u ime Kluba zastupnika 
HDZ-a, mr. Mato Arlović, Ivan Jakovčić i potpredsjednik Vlade Republike Hrvatske i 
ministar razvitka i obnove, dr. Jure Radić.

Za sjednicu je utvrđen sljedeći

DNEVNI RED

1. PRIJEDLOG ODLUKE O ISKAZIVANJU POVJERENJA ČLANU VLADE 
REPUBLIKE HRVATSKE I MINISTRU GOSPODARSTVA MR. NENADU 
PORGESU;

2. PRIJEDLOG STRATEGIJE PROSTORNOG UREĐENJA REPUBLIKE 
HRVATSKE;

3. PRIJEDLOG ZAKONA O IGRAMA NA SREĆU, prvo čitanje, P.Z. br. 270;

4. PRHEDLOG ZAKONA O MIRNOM OKUPLJANJU I JAVNOM PROSVJEDU, 
prvo čitanje, P.Z. br. 271;

5. PRIJEDLOG ZAKONA O ZDRAVSTVENOJ ZAŠTITI STRANACA U REPUBLICI 
HRVATSKOJ, prvo čitanje, P.Z. br. 277;

6. PRIJEDLOG ZAKONA O LIJEKOVIMA I MEDICINSKIM PROIZVODIMA, prvo 
čitanje, P.Z. br. 278;

7. IZVJEŠĆE O UREDBAMA KOJE JE VLADA REPUBLIKE HRVATSKE 
DONIJELA NA TEMELJU ZAKONSKE OVLASTI NAKON 4. VELJAČE 1997. 
GODINE;

8. IZVJEŠĆE ISTRAŽNOG POVJERENSTVA RADI UTVRĐIVANJA ZAKONITOSTI 
RADA DRŽAVNOG RAVNATELJSTVA ZA ROBNE ZALIHE I DRUGIH 
DRŽAVNIH TIJELA U SVEZI IZVOZA PŠENICE I KUKURUZA I 
OPRAVDANOSTI UVOZA PŠENIČNOG BRAŠNA;

9. IZBORI, IMENOVANJA I RAZRJEŠENJA.
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1. PRIJEDLOG ODLUKE O ISKAZIVANJU POVJERENJA ČLANU VLADE 
REPUBLIKE HRVATSKE I MINISTRU GOSPODARSTVA MR. NENADU 
PORGESU;

Predsjednik Vlade Republike Hrvatske izvjestio je Zastupnički dom da je 
Predsjednik Republike Hrvatske razrješio DAVORA ŠTERNA, dužnosti ministra 
gospodarstva, radi odlaska na novu dužnost.

Predsjednik Vlade Republike Hrvatske izvjestio je Zastupnički dom da je 
Predsjednik Republike imenovao mr. NENADA PORGESA, ministrom gospodarstva, te 
zatražio glasovanje o povjerenju imenovanom članu Vlade.

Predsjednik Vlade, gospodin Zlatko Mateša predstavio je imenovanog člana 
Vlade Republike Hrvatske.

Zastupnički dom donio je, jednoglasno, Odluku o iskazivanju povjerenja 
mr. NENADU PORGESU, ministru gospodarstva.

Ministar gospodarstva, mr. Nenad Porges dao je prisegu.

Predsjednik je čestitao ministru Porgesu na povjerenju koje mu je iskazao 
Zastupnički dom Sabora Republike Hrvatske i zaželio mu puno uspjeha u radu.

2. PRIJEDLOG ZAKONA O IGRAMA NA SREĆU, prvo čitanje, P.Z. br. 270;

Predlagatelj zakona je Vlada Republike Hrvatske.

Prijedlog akta primili su zastupnici poštom.

Raspravu su proveli Odbor za zakonodavstvo i Odbor za financije i državni
proračun.

Izvješća su zastupnici primili na sjednici.

Predstavnik predlagatelja, mr. Ivan Novačić, pomoćnik ministra financija, 
dodatno je obrazložio prijedlog.

U raspravi su sudjelovali zastupnici: Vice Vukojević, u ime Odbora za 
zakonodavstvo, Ivan Milas, u ime Odbora za financije i državni proračun, mr. Mato Arlović, 
u ime Kluba zastupnika SDP-a, Damir Kajin, u ime Kluba zastupnika IDS-a i Ivan Milas.
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Zastupnički dom je, jednoglasno, donio sljedeći 

Z A K L J U Č A K

1. Prihvaća se Prijedlog zakona o igrama na sreću.

2. Sve primjedbe, prijedlozi i mišljenja uputit će se predlagatelju, radi 
pripreme Konačnog prijedloga zakona.

3. PRIJEDLOG ZAKONA O MIRNOM OKUPLJANJU I JAVNOM PROSVJEDU,
prvo čitanje, P.Z. br. 271;

Predlagatelj zakona je Vlada Republike Hrvatske.

Prijedlog akta primili su zastupnici poštom.

Raspravu su proveli Odbor za zakonodavstvo, Odbor za unutarnju politiku i 
nacionalnu sigurnost, Odbor za Ustav, Poslovnik i politički sustav i Odbor za ljudska prava 
i prava etničkih i nacionalnih zajednica ili manjina.

Izvješća su zastupnici primili na sjednici.

Predstavnik predlagatelja, Ivan Penić, ministar unutarnjih poslova, dodatno je 
obrazložio prijedlog.

U raspravi su sudjelovali zastupnici: Vice Vukojević, u ime Odbora za 
zakonodavstvo, mr. Miroslav Kiš u ime Odbora za ljudska prava i prava etničkih i 
nacionalnih zajednica ili manjina, Petar Žitnik, u ime Kluba zastupnika HSS-a, mr. Mato 
Arlović, u ime Kluba zastupnika SDP-a, Jozo Radoš, u ime Kluba zastupnika HSLS-a, mr. 
Marin Jurjević, Ivan Gabelica, Srećko Bijelić, Mladen Markač, Damir Kajin i Ivan Penić, 
ministar unutarnjih poslova.

Zastupnički dom je, većinom glasova /53"za", 17"protiv"/, donio sljedeći

Z A K L J U Č A K

1. Prihvaća se Prijedlog zakona o mirnom okupljanju i javnom prosvjedu.

2. Sve primjedbe, prijedlozi i mišljenja uputit će se predlagatelju, radi 
pripreme Konačnog prijedloga zakona.
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4 . PRIJEDLOG ZAKONA O ZDRAVSTVENOJ ZAŠTITI STRANACA U 
REPUBLICI HRVATSKOJ, prvo čitanje, P.Z. br. 277;

Predlagatelj zakona je Vlada Republike Hrvatske.

Prijedlog akta primili su zastupnici poštom.

Raspravu su proveli Odbor za zakonodavstvo, Odbor za rad, socijalnu politiku 
i zdravstvo i Odbor za Financije i državni proračun.

Izvješća su zastupnici primili na sjednici.

Predstavnik predlagatelja, dr. Andrija Hebrang, ministar zdravstva, dodatno 
je obrazložio prijedlog.

U raspravi su sudjelovali zastupnici: Vice Vukojević, u ime Odbora za 
zakonodavstvo i Vera Stanić, u ime Odbora za rad, socijalnu politiku i zdravstvo.

Hrvatskoj.

Zastupnički dom je, jednoglasno, donio sljedeći 

Z A K L J U Č A K

1. Prihvaća se Prijedlog zakona o zdravstvenoj zaštiti stranaca u Republici

2. Sve primjedbe, prijedlozi i mišljenja uputit će se predlagatelju, radi 
pripreme Konačnog prijedloga zakona.

5. PRIJEDLOG ZAKONA O LIJEKOVIMA I MEDICINSKIM PROIZVODIMA, 
prvo čitanje, P.Z. br. 278;

i zdravstvo.

Predlagatelj zakona je Vlada Republike Hrvatske.

Prijedlog akta primili su zastupnici poštom.

Raspravu su proveli Odbor za zakonodavstvo i Odbor za rad, socijalnu politiku 

Izvješća su zastupnici primili na sjednici.

Predstavnik predlagatelja, dr. Andrija Hebrang, ministar zdravstva, dodatno 
je obrazložio prijedlog.
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U raspravi su sudjelovali zastupnici: Vice Vukojević, u ime Odbora za 
zakonodavstvo, Vera Stanić, u ime Odbora za rad, socijalnu politiku i zdravstvo, mr. Marin 
Jurjević, u ime Kluba zastupnika SDP-a, Petar Žitnik, Srećko Bijelić, Dragica Zgrebec, 
Đurđa Adlešić i dr. Andrija Hebrang, ministar zdravstva.

Zastupnički dom je, jednoglasno, donio sljedeći 

Z A K L J U Č A K

1. Prihvaća se Prijedlog zakona o lijekovima i medicinskim proizvodima.

2. Sve primjedbe, prijedlozi i mišljenja uputit će se predlagatelju, radi 
pripreme Konačnog prijedloga zakona.

6. IZVJEŠĆE ISTRAŽNOG POVJERENSTVA RADI UTVRĐIVANJA 
ZAKONITOSTI RADA DRŽAVNOG RAVNATELJSTVA ZA ROBNE ZALIHE 
I DRUGIH DRŽAVNIH TIJELA U SVEZI IZVOZA PŠENICE I KUKURUZA 
I OPRAVDANOSTI UVOZA PŠENIČNOG BRAŠNA, S PRIJEDLOGOM 
MJERA;

Sukladno članku 12. Zakona o istražnim povjerenstvima, Istražno 
povjerenstvo, koje je osnovao Zastupnički dom 18. listopada 1996. godine, dostavilo je 
navedeno Izvješće.

Izvješće su zastupnici primili u pretince.

Raspravu je proveo Odbor za poljodjelstvo, selo i seljaštvo.

Predstavnik predlagatelja, Vladimir Seks, predsjednik Istražnog povjerenstva, 
dodatno je obrazložio Izvješće.

U raspravi su sudjelovali: mr. Zlatko Mateša, predsjednik Vlade, dr. Đuro 
Njavro, u ime Kluba zastupnika HDZ-a, Damir Kajin u ime Kluba zastupnika IDS-a, 
Vladimir Primorac, u ime Kluba zastupnika HSLS-a, Marinko Filipović, u ime Kluba 
zastupnika HSS-a, Dragica Zgrebec, u ime Kluba zastupnika SDP-a, Petar Žitnik, Srećko 
Bijelić, mr. Milivoj Kujundžić, Martin Katičić, mr. Mato Arlović, mr. Marin Jurjević, Ivan 
Milas, Josip Pankretić, mr. Juraj Buzolić, Dražen Budiša i mr. Borislav Škegro, 
potpredsjednik Vlade.

Zastupnički dom nije odlučivao o Izvješću na 19. sjednici.
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7 . PRIJEDLOG STRATEGIJE PROSTORNOG UREĐENJA REPUBLIKE 
HRVATSKE

Sukladno članku 17. Zakona o prostornom uređenju, Sabor Republike Hrvatske 
donosi strategiju prostornog uređenja.

Prijedlog akta primili su zastupnici poštom.

Raspravu su proveli Odbor za zakonodavstvo, Odbor za prostorno uređenje 
i zaštitu okoliša, Odbor za turizam i Odbor za poljodjelstvo, selo i seljaštvo.

Izvješća su zastupnici primili na sjednici.

Predstavnik predlagatelja, mr. Marko Šire, ministar prostornog uređenja, 
graditeljstva i stanovanja, dodatno je obrazložio prijedlog.

U raspravi su sudjelovali zastupnici: Vice Vukojević, u ime Odbora za 
zakonodavstvo, Ivica Gaži, u ime Odbora za poljodjelstvo, selo i seljaštvo, mr. Mato 
Arlović, u ime Kluba zastupnika SDP-a, Zlatko Tomčić, u ime Kluba zastupnika HSS-a, Ivan 
Jakovčić, u ime Kluba zastupnika IDS-a, Ivica Ropuš, u ime Kluba zastupnika HSLS-a, Josip 
Odak, mr. Marin Jurjević, Vera Stanić, Damir Kajin, Miroslav Petry, Đurđa Adlešić, Nikola 
Obuljen, Marinko Filipović, Marija Bajt, dr. Dražen Švagelj, Marko Miljević, Ivan Kolar, 
Radimir Cačić, Josip Pankretić, Srećko Bijelić, Petar Žitnik, Mladen Markač, mr. Zlatko 
Tomčić, mr. Milivoj Kujundžić, Baltazar Jalšovec i mr. Marko Šire, ministar prostornog 
uređenja, graditeljstva i stanovanja.

Rasprava o Prijedlogu strategije prostornog uređenja nastavit će se na sljedećoj 
sjednici. Do tada će se predlagatelj u pisanom obliku očitovati o svim prijedlozima i 
mišljenjima iznesenim na sjednici Doma i radnih tijela Doma.

8. IZVJEŠĆE O UREDBAMA KOJE JE VLADA REPUBLIKE HRVATSKE 
DONIJELA NA TEMELJU ZAKONSKE OVLASTI NAKON 4. VELJAČE 1997. 
GODINE;

Izvješće je dostavljeno na sjednici.

Raspravu su proveli Odbor za zakonodavstvo, Odbor za rad, socijalnu politiku 
i zdravstvo, Odbor za financije i državni proračun, Odbor za poljodjelstvo, selo i seljaštvo.

Izvješća su zastupnici primili na sjednici.

U raspravi su sudjelovali zastupnici: Vera Stanić, u ime Odbora za rad, 
socijalnu politiku i zdravstvo, Srećko Bijelić i mr. Borislav Škegro, potpredsjednik Vlade 
Republike Hrvatske.
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Zastupnički dom nije odlučivao o Izvješću na 19. sjednici.

9. IZBORI, IMENOVANJA I RAZRJEŠENJA

PRIJEDLOG ODLUKE O IMENOVANJU PREDSJEDNIKA I ČLANOVA 
ODBORA "NAGRADE VLADIMIR NAZOR"

Zastupnički dom je većinom glasova /3"suzdržana"/, sukladno prijedlogu 
Odbora za izbor, imenovanja i upravne poslove, donio Odluku kojom se akademik Ivan 
Aralica, književnik, imenuje predsjednikom Odbora "Nagrade Vladimir Nazor", a dr. sc. 
Ante Stamač, književnik, mr. Vladimir Kranjčević, dirigent, Mladen Pejaković, povjesničar 
umjetnosti, Hrvoje Hitrec, književnik, dr. sc. Branko Hečimović, teatrolog, akademik Boris 
Magaš, arhitekt, mr. Stjepan Radić, pijanist, Miroslav Šutej, akademski slikar, članovima 
Odbora.

Sjednica je završila 25. travnja 1997. u 16,10 sati.
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